
 

Kadernota 2018 

 

Voorzitter, gebruikelijk is het om met wat vriendelijke woorden te beginnen, alvorens met de berg 
modder te komen. Het CDA sluit zich daarbij aan. Een duidelijk stuk, goed leesbaar, goed te 
begrijpen. Daarom complimenten aan college en de ambtelijke ondersteuning. Ondanks de 
structureel mindere vooruitzichten heeft u het daar niet bij gelaten en wilt u extra geld uittrekken 
ten behoeve van een aantal problemen in onze gemeente.  Veelal betreft het sociale problematiek 
waar u middelen voor uittrekt. Gelukkig pakte de meicirculaire positief uit, waarmee de 
“Loosdoctrine” weer eens bevestigd werd, die er volgens mij op neerkomt, dat het altijd meevalt.   
Ik zie het college nu vergenoegzaam achterover leunen. Dat, voorzitter, is echter zeker niet de 
bedoeling, maar wees niet bang het CDA zal u niet door het eerder genoemde slijk halen. 
 
Allereerst een paar algemene opmerkingen. Het CDA heeft zorg over de hoge extra bijdragen aan de 
gemeenschappelijke regelingen. Omdat daar in de zienswijzen al veel over gezegd is, maken we daar 
niet veel woorden meer aan vuil. Een tweetaal opmerkingen willen we wel kwijt. 
We zijn bezorgd over de overhead bij de verschillende GR-en,  alsmede over de hoogte van de 
inkomensondersteuning.  Het vergroten van de werkgelegenheid wordt en blijft belangrijk ten einde 
de inkomensondersteuning te verminderen. Het CDA vraagt het college hier bovenop te zitten.  
 
Inhoudelijke reactie  
Beheer openbare ruimte. Het CDA heeft bij een eerdere behandeling van de kadernota aangegeven 
dat er desnoods extra geld uitgetrokken moet worden voor beheer openbare ruimte. Wij zijn dus blij 
dat dat gebeurt. Zonder de indruk te willen wekken dat bij gemeentewerf niet efficiënt gewerkt 
wordt, vragen wij ons af of het efficiënter en duurzamer kan.  
Het CDA baalt wel dat Zwijndrecht vanaf 2020 zijn eigen veiligheid moet betalen. De extra 
brandplusputten die er zijn gekomen om het spoor en Kijfhoek veiliger te maken, moeten we dan  
zelf betalen. Onbegrijpelijk, dat het college daarmee heeft ingestemd. Het CDA zal daar samen met 
ABZ een motie over indienen om opnieuw met ProRail, dan wel rijk in onderhandeling te gaan om die 
kosten daar neer te leggen. ProRail dient zich te gedragen als gast! Wat het CDA betreft is dat gedrag 
bij ProRail nog ver te zoeken. 
 
Voorzitter het CDA kan zich vinden in de voorstellen betreffende de extra inzet voor het 
jongerenwerk en de straatcoaches. Een verband tussen inzet van jongerenwerk en veiligheid mag 
wel gelegd worden. Geen veiligheid dan ook geen inzet van jongerenwerk op die plek. Dan maar 
elders in de gemeente waar het meer tot zijn recht komt. 
Als dat lukt met “jongens uit eigen kweek”, zou dat prima zijn. 
Helaas is het nodig is extra geld beschikbaar te stellen voor armoede in de buurten. Goed dat u dat 
wel doet en het CDA is blij dat u gehoor geeft aan een motie van ons om extra geld beschikbaar te 
stellen voor kinderen in armoede.  
Aangezien het CDA grote waarde hecht aan natuur en recreatie zijn de extra middelen ten behoeve 
van de Hooge Nesse wat ons betreft een goed idee. Kleine moeite, een groot plezier. Hooge Nesse 
moet een plek worden waar Zwijndrechtenaren graag vertoeven. Ook met de middelen ten behoeve 
van de Waalvisie kunnen wij instemmen. 
 



Voorzitter, dan doet u een aantal voorstellen waar het CDA niet zomaar ja en niet zomaar nee tegen 
zal zeggen. Als u het over de economische agenda hebt, begrijpelijk; Als u het over de omgevingswet 
hebt, begrijpelijk; Als u het over P&O hebt, begrijpelijk;  Openbare orde en veiligheid; ook daar valt 
wat voor te zeggen.  
Wat dat laatste betreft heeft het CDA zich overigens wel verbaasd, dat u tot en met de 
begrotingsbehandeling 2017 heeft uitgestraald dat het goed gaat met de veiligheidscijfers. Inmiddels 
is dat helaas een stuk minder positief. Het kan toch niet zo zijn dat die omslag zich pas rond de 
jaarwisseling heeft ingezet? Had u daar niet eerder een signaal over kunnen afgeven? 
Maar wat betreft de inzet van extra fte’s vindt het CDA dat dat integraal bekeken moet worden. Ook 
in het licht van het  ziekteverzuim wat al jarenlang structureel veel te hoog is. Als het ziekteverzuim 
omlaag gaat, zijn dan bijv. die extra fte’s nodig? Wij weten het niet. Ook het voorgestelde 
generatiepact moet daarbij wat ons betreft betrokken worden. Wij stellen ons bij dat laatste best 
een aantal vragen die beantwoord moeten worden. Waarom niet in de regio? Krijgen we zo geen 
uitzonderingspositie in de regio die de in -, uit- en doorstroom belemmerd? Hoe zit het met het 
mogelijk verlies aan kennis? Kan het kostenneutraal? 
Het CDA verwacht dat het college voor de begroting met een plan komt, waar de extra inzet in past, 
maar ook hoe u denkt te komen tot een ziekteverzuim wat rond de 4 – 5% komt te liggen? Dat is in 
de allereerste plaats goed voor uw medewerkers, maar financieel levert het Zwijndrecht ook veel op. 
Betrek daar wat ons betreft ook het generatiepact bij, maar wees niet bang desnoods de conclusie te 
trekken dat het niet past  
Het CDA hoopt dat het college dit ook ziet, en dat we hier geen motie voor hoeven in te dienen. 
 
Voorzitter, nu wordt het tijd voor de “modder” waar ik in de eerste alinea over sprak. 
 
Het CDA is niet tevreden over de voorstellen voor het speelruimteplan. Wij begrijpen niet dat er geen 
ruimte is voor initiatieven vanuit de inwoners. Inwoners hebben in de enquete duidelijk aangegeven 
betrokken te willen blijven. Bovendien is het het CDA onduidelijk welke criteria nu gebruikt worden. 
Dan weer verschijnt er een speelplekje hier, dan weer een speeltuin daar. Eenduidigheid ontbreekt. 
Gaat er nog beleid komen? 
CDA stelt voor om van  2018 t/m 2021 jaarlijks €30.000 beschikbaar te houden voor zoekveld 4 via 
PakAan. Dat heeft het voordeel dat er pas wat gebeurt, wanneer bewoners wat willen, maar dat er 
ook niet onbeperkt middelen voor worden ingezet. Wat ons betreft valt het niet gebruikte budget 
aan het einde van het jaar vrij, het schuift dus niet door. Hiermee krijgen inwoners meer ruimte en 
behoudt ook PakAan als middel z’n aantrekkingskracht. Het CDA zal hierover een motie indienen. 
 
Fietsendiefstallen. 
Voorop gesteld je hebt van het eigendom van een ander af te blijven.  Uiteraard moet je de kat niet 
op het spek binden. Het CDA vindt het onbegrijpelijk dat u fietsnietjes heeft geplaatst bij Walburg. U 
bent hier veel te makkelijk in! Er zijn daar notabene gratis, ik herhaal gratis bewaakte 
fietsenstallingen. Als mensen hun fiets daar niet willen plaatsen, dan is dat hun zaak en hoeven daar 
wat ons betreft geen andere middelen voor uitgetrokken te worden. Hooguit kunt u, indien nodig, 
geld uittrekken voor uitbreiding van de fietsenstallingen.  
Wat u wel moet doen, is extra handhaving rond het stationsgebied. Wat er nu gebeurt is handhaving 
door watjes. Er wordt volgens mij nooit een verkeerd gestalde fiets weggehaald. Als u uitstraalt dat u 
daar handhaaft, regelmatig een fietswrak weghaalt, dan lokt dat ook minder diefstal uit. Het CDA zal 
hier ook een motie over indienen. Zijn er overigens mogelijkheden de stalling aan de voorzijde te 
beveiligen, met behulp van een participatieplaats?  
 
Participatieplekken 
Helaas moesten we in mei constateren dat het geld voor de participatieplaatsen voor 2017 al op is. 
Kunt u ons met de begrotingsbehandeling duidelijkheid verschaffen hoe dat in 2018 voor onze 
Zwijndrechtse inwoners zal uitpakken, zodat wij zonodig nog maatregelen kunnen treffen?   



 
Duurzaamheid  
Laat het CDA allereerst beginnen met een compliment. Er zit een nieuwe wethouder en wij zien en 
merken dat er wat gebeurt, prima. Maar, er volgt altijd een maar, met onze moties betreffende 
laadpalen van vorig jaar is helemaal niets gebeurd, daar moeten toch mogelijkheden zijn? Graag 
willen wij hierop en toelichting. 
Voorzitter u heeft ook in de caroussel van 14 februari toegezegd met een plan te komen voor de 
verkeersveiligheid voor fietsers. Dit zou opgenomen worden als groen voorstel bij de kadernota. 
Tevens is er geen uitvoering gegeven aan de motie “Gezond naar de sport, ga toch fietsen”. Eén 
motie hebben we om onze jongeren bij duurzaamheid te betrekken. 
 
Wijkcentrum HOA 
Voorzitter in 2015 bij de kadernota voor 2016 hebben wij een motie ingediend voor een MFA light in 
HOA. Die heeft het toen niet gehaald, maar de behoefte aan een up to date wijkcentrum waar het 
wijkteam niet in een bezemkast hoeft te zitten is groot. Het Klankbord, heeft echt z’n beste tijd 
gehad. Wij sluiten ons graag aan bij de motie die door D66 wordt ingediend.    
 
Bouwleges 
Voorzitter, de bouwleges zijn bij lange na niet kostendekkend. Kostendekkend maken is niet de 
bedoeling, maar om het verschil zo groot te laten zijn is ook weer niet nodig. Uiteindelijk hebben we 
de leges voor begraafplaatsen ook met iets meer verhoogd dan de inflatie. Het betreft uitgaven die 
doorgaans eenmalig zijn, dus alleen zij die een vergunning aanvragen hebben er last van. Wij zullen 
hiervoor een motie indienen. 
 
Als laatste voorzitter wil het CDA aandacht besteden aan de huisvesting van de kleding - en 
voedselbank. Wij hebben daar lang bij stilgestaan, omdat we het niet moeilijk vinden. Wij dragen 
immers de vrijwilligers die de kleding en voedselbank bemensen een warm hart toe.  
Onze bezwaren richten zich niet op het geld, maar op de huisvesting daar. 
Uw keuze valt op scenario 3. Dat betekent huisvesting in de Dolfijn, maar wij vinden permanente 
huisvesting daar geen goed initiatief. Allereerst dient de vraag gesteld te worden of het uw taak is 
huisvesting beschikbaar te stellen? Het schept immers precedenten. Vervolgens zijn wij ervan 
overtuigd dat dit niet tijdelijk is maar welhaast definitief. Over 5 jaar bestaan deze banken echt nog 
wel en dan wordt het nog moeilijker eventueel afscheid te nemen. Daarnaast is het een locatie, ook 
al is het niet op de heel korte termijn, waar woningbouw kan plaatsvinden en wij willen die 
mogelijkheid niet blokkeren.  Wij zullen hierover een motie indienen. 
 
Voorzitter, u ziet die “modder” is  wel meegevallen. U kent het CDA als een partij die opbouwend 
meedenkt en dat ook nu weer heeft gedaan. Wij zullen dat blijven doen. Modder gooien om het  
modder gooien is soms wel leuk, maar dat zullen we niet snel doen. Wat we u wel graag toe willen 
wensen, is een goed stel voelsprieten om aan te voelen wat er bij onze inwoners leeft. 
 
Tot zover onze bijdrage. 
 
 
 


